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1 PvdD Kostic   Voordracht 

zienswijzen 2019 

Financieel stukken 

recreatieschappen 

Hoe wordt “evenwicht tussen natuur en recreatie” 

precies gedefinieerd bij het beleid van 

recreatieschappen?  

 

 

Het evenwicht tussen natuur en recreatie is 

onderdeel van de doelstelling in alle 

recreatieschappen. Wij hebben bij onze 

beschrijving van de wezenlijke kenmerken en 

waarden van het NNN, deze balans tot uiting 

willen brengen. Deze beschrijving is 

opgenomen als bijlage bij artikel 19 van de 

Provinciale Ruimtelijke Verordening. Ook in de 

gemeenschappelijke regelingen (GR) zelf zijn 

hierover formuleringen opgenomen. Als 

voorbeeld de tekst uit de GR van Twiske-

Waterland: 

Deze regeling heeft ten doel binnen een gebied, als 

aangegeven op de bij deze regeling behorende en als 

zodanig gewaarmerkte tekening: 

a. het bevorderen van een evenwichtige ontwikkeling in 

de openluchtrecreatie; 

b. in samenhang met het vorenstaande tot stand 

brengen en bewaren van een evenwichtig natuurlijk 

milieu; 

c. het tot stand brengen en duurzaam in stand houden 

van het specifiek en gedifferentieerde karakter van het 
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landschap door bescherming, ontwikkeling en 

consolidatie van de waarden die het in zich draagt. 

2 PvdD    Uit de stukken van de verschillende 

recreatieschappen (o.a. van Groengebied Amstelland, 

Spaarnwoude en Twiske-Waterland) blijkt dat er 

evenementen en activiteiten worden gefaciliteerd in 

het groen.  

a) Welke ecologische eisen zijn precies gesteld aan de 

evenementen? Hoe wordt dan gecontroleerd en 

gehandhaafd?  

b) Welke duurzaamheidseisen zijn precies gesteld 

aan de evenementen? Hoe wordt dan gecontroleerd 

en gehandhaafd?  

c) Hoe wordt gemonitord welke impact de 

evenementen en activiteiten (zoals “Rally door 

Spaarnwoude” en “Het Lente Kabinet”) uiteindelijk 

hebben om de leefomgeving? 

d) Welke verschillen bestaan hierin precies tussen de 

recreatieschappen?  

De volgende ecologische eisen worden 

gesteld aan de evenementen: 

a) De kaders van de Wet natuurbescherming 

(Wnb). De provincie is hiervoor bevoegd 

gezag. Evenementen waar risico’s op 

overtreding van de Wnb of andere 

beschermingsregimes zijn, worden op advies 

van het recreatieschap  ecologisch begeleid. 

Tijdens de opbouw, het evenement zelf, de 

afbouw en schadeherstel wordt toegezien op 

uitvoering van ecologisch geadviseerde 

beschermingsmaatregelen. 

b) Er worden geen uniforme 

duurzaamheidseisen gesteld.  Wel is een 

aantal evenementen  koploper op het gebied 

van duurzaamheid. Recreatieschappen 

ondersteunen de organisatoren van deze 

evenementen bij het bereiken van hun 

duurzaamheidsbeleid. Recreatieschappen 

hebben goed zicht op de daadwerkelijke 
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e) Zijn er afspraken gemaakt met de organisatoren 

over het voorkomen van zwerfafval? Welke 

verschillen zijn hierin tussen de recreatieschappen? 

uitvoering van het duurzaamheidsbeleid van 

organisatoren.  

c) Bij de door de gemeente geïnitieerde 

evaluaties van evenementen komt de 

leefomgeving aan bod. Zo worden de aard en 

omvang van klachten besproken en worden 

eventuele verbeterpunten voor een volgende 

editie bepaald. 

d) De verschillen zijn er niet zozeer per 

recreatieschap, maar kunnen er wel zijn per 

gemeente die de vergunningen verlenen. 

e) Organisatoren zijn contractueel verplicht 

om hun afval op te ruimen, waaronder 

zwerfafval in de directe omgeving. Bij 

wanprestatie laten de recreatieschappen het 

afval opruimen voor rekening van de 

organisator. Deze lijn wordt in de 

recreatieschappen uniform gevoerd. 

3 PvdD    Klopt het dat de recreatieschappen verschillend 

omgaan met eisen rond recreatieactiviteiten tijdens 

broedseizoen? Klopt het dat sommige 

De recreatieschappen voeren hierin een 

uniforme lijn. Het overtreden van de Wet 

natuurbescherming is (uiteraard) verboden. 
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recreatieschappen evenementen in het broedseizoen 

toestaan en andere niet? Hoe is dat verschil te 

verklaren? 

Recreatieschappen beoordelen of er een risico 

op overtreding is. Is dit het geval dan zal een 

organisator met een ecologisch onderzoek 

moeten komen om aan te tonen dat het 

evenement mogelijk is en dat er geen risico is 

op overtreding van de Wnb of andere van 

toepassing zijnde beschermingsregimes.  

 

4 PvdD    Uit de stukken van o.a. Groengebied Amstelland  en 

Alkmaarder- en Uitgeestermeer blijkt dat er in het 

gebied gevist mag worden. 

Hoe, door wie en hoe vaak wordt gecontroleerd dat 

iedereen zich aan de visserijwet houdt en een 

vergunning heeft?   

b) Mag er met lood worden gevist en zo ja, is er 

bekend welk invloed dat heeft op de leefomgeving?  

c) Uit o.a.  het rapport “Welzijn van Vissen” van de 

Raad van Dierenaangelegenheden (RDA) dat er bij 

(sport)visserij risico’s zijn van het achterlaten van 

haakjes, lijnen of netten op visplekken of het 

Vergunningen worden uitgegeven en 

gecontroleerd door de visserijverenigingen 

zelf en steekproefsgewijs gecontroleerd door 

de toezichthouders van de recreatieschappen.  

Volgens de vergunning moeten vissers hun 

afval meenemen en dit gebeurt over het 

algemeen ook. Zo niet, dan worden ze erop 

aangesproken (zie vraag 7).  

Vissen met lood en het welzijn van vissen is 

niet meegenomen in het beleid van de 

recreatieschappen en er zijn geen plannen om 

dit op afzienbare termijn te doen. 
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overmatig voeren met aas. Dit vormt een risico voor 

bijvoorbeeld vogels. 

Kunt u aangeven hoeveel zwerfafval jaarlijks ontstaat 

door het vissen in het gebied van de verschillende 

recreatieschappen? Wat wordt er gedaan om dat 

zwerfafval te voorkomen?  

d) In het RDA-rapport over welzijn van vissen staan 

heldere conclusies en aanbevelingen: “Er is 

langzamerhand brede overeenstemming over het feit 

dat vissen wezens zijn met gevoel, en dat brengt voor 

de samenleving een zorgplicht mee. Wees je ervan 

bewust dat vissen gevoel hebben. Besteed daar maar 

eens wat meer aandacht aan. In het algemeen 

verdienen vissen het om te worden ‘meegenomen’ in 

het denken en handelen over welzijn. In beleid, 

onderzoek, praktijk en maatschappij.” Hoe wordt het 

welzijn van vissen precies meegenomen in het beleid 

van recreatieschappen? Zijn er plannen om daar nog 

verbetering in te brengen? 

 

 

 

5 PvdD    Uit de stukken van Groengebied Amstelland blijkt dat 

er nieuwe horeca komt bij de Ouderkerkerplas en in 

Dit wordt aan de creativiteit van de 

ondernemers overgelaten. Wel is vooraf 
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het Diemerbos. Welke ecologische eisen zijn daaraan 

gesteld? Welke duurzaamheidseisen zijn daaraan 

gesteld? 

aangegeven dat een belangrijk aandachtspunt 

is dat het gebouw met aandacht voor 

uiterlijke vormgeving, gebruik van duurzame 

materialen en (zo mogelijk) energieneutraal 

wordt ontwikkeld. Ook bij de beoordeling van 

de inschrijvingen wordt nadrukkelijk rekening 

gehouden met duurzaamheidsbesef en 

ecologisch inzicht van de ondernemers. 

6 PvdD    Welke concrete acties houdt “Gebiedsbeheer” in, 

zoals vermeld in o.a.  de verschillende infographics-

bestanden van de recreatieschappen? 

Onder gebiedsbeheer verstaan de 

recreatieschappen het onderhouden van 

groen, water, recreatieve en natuurgerichte 

voorzieningen. Ook valt hieronder het sluiten 

van contracten met uitvoerders en 

controleren en relaties onderhouden met 

contractanten en onder-erfpachters. 

7 PvdD    Wat houdt “Toezicht” precies in bij verschillende 

recreatieschappen? Welke concrete acties horen 

daarbij en hoe vaak worden ze precies uitgevoerd? 

(Bestand _infographic 2018 in vogelvlucht.pdf – 

Alkmaarder- en Uitgeestermeer) 

 

Onder toezicht wordt verstaan het begeleiden 

van bezoekers en het tegengaan van 

overtredingen door te verbaliseren. Wanneer 

sprake is van criminaliteit schakelen we de 

politie in. Dagelijks worden de gebieden door 

handhavers doorkruist. 
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8 PvdD    Hoeveel is door de PDENH in totaal tot nu toe 

geïnvesteerd in biomassa? Zijn investeringen in 

biomassa nog steeds een optie volgens het 

bestaande beleid? (Bestand: Statenvoordracht 

Verzoek Uitbreiding Fondsvermogen) 

PDENH heeft op dit moment € 1,3 miljoen 

geïnvesteerd in biomasssa. Volgens het 

huidige investeringsreglement zou PDENH in 

biomassa kunnen investeren, maar alleen na 

een beleidsmatige toetsing aan het 

provinciale beleid. Investeringsvoorstellen die 

niet bij het provinciale beleid passen, zullen 

niet door GS worden goedgekeurd. 

9 PvdD    Hoe en op basis van welke concrete eisen wordt door 

PDENH besloten in welke bedrijven uiteindelijk wordt 

geïnvesteerd? (Bestand: Statenvoordracht Verzoek 

Uitbreiding Fondsvermogen) 

Het fondsmanagement toetst aanvragen 

o.b.v. het investeringsreglement 

(https://zoek.officielebekendmakingen.nl/prb-

2017-3252.html). Daarin is o.a. opgenomen 

dat PDENH kan investeren in bedrijven o.g.v. 

Energietransitie, Circulaire Economie en 

Duurzame Mobiliteit. Na toetsing door het 

fondsmanagement, adviseert een 

onafhankelijk Investment Committee (IC) over 

de voorgenomen investering. Na een positief 

IC-advies wordt het investeringsvoorstel ter 

goedkeuring aan GS voorgelegd. Tevens wordt 

een integriteitstoets (door de eenheid SBA) en 

https://zoek.officielebekendmakingen.nl/prb-2017-3252.html
https://zoek.officielebekendmakingen.nl/prb-2017-3252.html
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een beleidsmatige toets uitgevoerd voordat 

GS besluiten. 

 

 PvdD    Is bekend in welk (soort) bedrijven deel 1 van de 

derde tranche aan PDENH (€11 miljoen) wordt 

geïnvesteerd? (Bestand: Statenvoordracht Verzoek 

Uitbreiding Fondsvermogen) 

In het investeringsreglement van PDENH is 

opgenomen dat het fonds kan investeren in 

bedrijven op het gebied van Energietransitie, 

Circulaire Economie en Duurzame Mobiliteit. 

Dat verandert niet na ophoging van het 

fondsvermogen met Deel 1 van de derde 

tranche. Deel 1 van de derde tranche wordt 

(na PS-besluitvorming) aan PDENH 

beschikbaar gesteld zonder nadere accenten 

aan het fonds aan te brengen. 

 PvdD    Wij hebben besloten tot een splitsing van de derde 

tranche om het nieuwe college de mogelijkheid te 

geven eventuele nadere accenten in het fonds aan te 

brengen voordat deel 2 van de derde tranche 

beschikbaar wordt gesteld.” (p 4 Statenvoordracht 

Verzoek Uitbreiding Fondsvermogen) Op welke wijze 

kan het college “nadere accenten” brengen en wat 

houden deze precies in? 

Dit is een politieke vraag, deze kunt u stellen 

in de commissie. 
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 PvdD   AGENDAPUNT 6 Is er bij de RUD en de OD’s geïnventariseerd of de 

beschikbare middelen in de komende periode 

voldoende zijn om de toenemende druk (door 

benodigde grote veranderingen op het gebied van 

natuurbescherming, biodiversiteit, energie en 

klimaat) en toenemende complexiteit voor de 

uitvoeringspraktijk op te kunnen vangen en de taken 

van vergunningverlening, toezicht en handhaving 

integraal en in samenhang goed en compleet te 

kunnen uitvoeren? Is er vraag geweest om de 

capaciteit van de diensten door de provincie te 

vergroten? 

Ieder jaar worden tussen de provincie en 

omgevingsdiensten afspraken gemaakt over 

de taken die zij het volgende jaar gaan 

uitvoeren. Deze afspraken worden vastgelegd 

en –gesteld in uitvoeringsprogramma’s. De 

provincie zorgt ervoor dat er voldoende 

financiële en personele middelen beschikbaar 

zijn om deze uitvoeringsprogramma’s uit te 

voeren (en zo nodig worden deze middelen 

aangevuld). De omgevingsdiensten hebben 

dus altijd voldoende middelen om de 

vastgestelde activiteiten uit te voeren en om 

veranderingen op te vangen. Dit is ook 

wettelijk verplicht in het Besluit 

omgevingsrecht. Provinciale Staten hebben 

een rol bij het waarborgen van de beschikbare 

middelen door de begroting van de 

omgevingsdiensten vast te stellen. Provinciale 

Staten worden ook jaarlijks geïnformeerd over 

de uitvoering van de uitvoeringsprogramma’s. 

Per jaar worden dus de benodigde middelen 

geïnventariseerd en beschikbaar gesteld. 

Verzoeken om de capaciteit van de 
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omgevingsdiensten te vergroten worden in de 

uitvoeringsprogramma’s opgenomen. 

Gedurende het uitvoeringsjaar wordt door de 

omgevingsdiensten gerapporteerd over de 

voortgang met betrekking tot zowel de 

uitvoering als de besteding van de 

beschikbaar gestelde middelen. Eventuele 

over- of onderschrijding vanwege 

bijvoorbeeld actualiteiten wordt op die 

manier tijdig gesignaleerd en kan leiden tot 

bijstelling van de prioriteiten of inzet, dan wel 

onderbouwd leiden tot bijstelling van de 

middelen die beschikbaar worden gesteld aan 

de omgevingsdiensten.  

Ten aanzien van de inrichting van de 

provinciale organisatie voor een goede 

uitvoering van het uitvoerings- en 

handhavingsbeleid wordt in de Kaderbrief 

2020 € 500.000 extra structureel beschikbaar 

gesteld. En voor handhaving op het gebied 

van natuur- en milieutaken en 

energiebesparing wordt in het coalitieakkoord 
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over de komende vier jaar aanvullend € 4 

miljoen beschikbaar gesteld. 

 


